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Pandemia juÅ¼ od wiosny sprawiaÅ‚a sporo zamieszania w Å¼yciu róÅ¼nych Å›rodowisk. A teraz,
kiedy jesieniÄ… liczba zachorowaÅ„ narasta niczym fala powodziowa, sytuacja komplikuje siÄ™
jeszcze bardziej. W tym tekÅ›cie chcÄ™ siÄ™ skupiÄ‡ tylko na jednym zagadnieniu z Å¼ycia
Å›rodowiska jeÅºdzieckiego, a mianowicie na tym, kiedy i w jakim trybie wybraÄ‡ delegatów PZJ na
zjazd sprawozdawczo-wyborczy, który ma siÄ™ odbyÄ‡ po igrzyskach olimpijskich w Tokio, czyli we
wrzeÅ›niu 2021 roku.

OczywiÅ›cie na potrzeby tego tekstu zaÅ‚óÅ¼my, Å¼e pandemia zostanie w przyszÅ‚ym roku
opanowana i igrzyska w Tokio odbÄ™dÄ… siÄ™ zgodnie planem, który zakÅ‚ada, Å¼e rozegrane
zostanÄ… w terminie 23 lipca (otwarcie) &ndash; 8 sierpnia (zamkniÄ™cie) 2021 roku. OdÅ‚óÅ¼my
na bok rozwaÅ¼ania, co trzeba bÄ™dzie robiÄ‡, gdyby siÄ™ okazaÅ‚o, Å¼e to pandemia wygra na
caÅ‚ej linii i tokijskie igrzyska trzeba bÄ™dzie albo po raz kolejny przesuwaÄ‡, albo odwoÅ‚aÄ‡ w
ogóle. Przypomnijmy, co o wybieraniu delegatów i waÅ¼noÅ›ci ich mandatów mówi statut PZJ. W
paragrafie 29, ustÄ™p 9, czytamy:Mandat delegata wygasa na 30 dni przed terminem
nastÄ™pnego zjazdu sprawozdawczo-wyborczego delegatów, koÅ„czÄ…cego czteroletniÄ…
kadencjÄ™ wÅ‚adz ZwiÄ…zku. W tymÅ¼e samym paragrafie, w ustÄ™pie 3 czytamy:Wybory
delegatów, o których  mowa w ust. 2 pkt. 2) odbywajÄ… siÄ™ w terminie i miejscu walnych
zjazdów wojewódzkich jeÅºdzieckich wymienionych w par. 14, ust. 1, pkt. 1) statutu. Do tej
pory odbywaÅ‚o siÄ™ to tak, Å¼e tej samej jesieni, na którÄ… zaplanowany byÅ‚ zjazd
sprawozdawczo-wyborczy PZJ koÅ„czÄ…cy 4-letniÄ… kadencjÄ™ wÅ‚adz naszego ZwiÄ…zku,
dwa-trzy miesiÄ™cy wczeÅ›niej odbywaÅ‚y siÄ™ zjazdy sprawozdawczo-wyborcze w OZJ-tach, a
przy tej okazji takÅ¼e wybór nowych delegatów na zjazd PZJ. A jeÅ›li w niektórych OZJ-tach
czteroletnia kadencja zarzÄ…du nie pokrywaÅ‚a siÄ™ z jakichÅ› powodów z czteroleciem wÅ‚adz
PZJ, to na krótko (co najmniej miesiÄ…c przed) przed zjazdem wyborczym PZJ, w takim OZJ-cie
odbywaÅ‚ siÄ™ specjalny (nadzwyczajny) zjazd, na którym nie wybierano nowych wÅ‚adz OZJ, a
jedynie delegatów na zjazd PZJ. A jak to bÄ™dzie teraz? MoÅ¼liwych jest wiele scenariuszy. Co
najmniej cztery. Jeden wyglÄ…da tak. JesieniÄ… jeszcze tego roku odbÄ™dzie siÄ™ zjazd
sprawozdawczo-wyborczy danego OZJ. I przy okazji takiego zjazdu dokonany zostanie wybór
delegatów na zjazd wyborczy PZJ zaplanowany na wrzesieÅ„ 2021 roku. Drugi jest taki, Å¼e nawet
jeÅ›li w danym OZJ odbÄ™dÄ… siÄ™ niebawem wybory nowych wÅ‚adz, to wybrany zostanie nowy
zarzÄ…d, nowa komisja rewizyjna, ale wybór delegatów zostanie odÅ‚oÅ¼ony do sierpnia-wrzeÅ›nia
2021 r. Trzeci scenariusz &ndash; w tych OZJ-tach, gdzie kadencja wÅ‚adz nie pokrywa siÄ™ z
czteroleciem PZJ, nie ma teraz potrzeby organizowania wyborów, a wiÄ™c taki zjazd, na którym
trzeba bÄ™dzie wybraÄ‡ delegatów na zjazd wyborczy PZJ, planowany jest dopiero jesieniÄ… 2021
r. Czwarty scenariusz &ndash; (inna wersja III) - w tych OZJ-tach, gdzie kadencja wÅ‚adz nie
pokrywa siÄ™ z czteroleciem PZJ, nie ma wiÄ™c potrzeby organizowania jesieniÄ… tego roku
wyborów nowych wÅ‚adz OZJ, a mimo tego obecne wÅ‚adze  podejmÄ… decyzjÄ™, aby
zorganizowaÄ‡ zjazd nadzwyczajny, jedynie w celu wyboru delegatów na zjazd PZJ. Ta ostatnia
wersja wydaje mi siÄ™ najmniej prawdopodobna, ale chyba Å¼adnej nie moÅ¼na wykluczyÄ‡, a
pewnie znajdÄ… siÄ™ jeszcze inne. Rozwój pandemii moÅ¼e wymusiÄ‡ jakieÅ› nowe
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rozwiÄ…zania. Moim zdaniem najistotniejsze w kwestii, kiedy naleÅ¼y wybraÄ‡ delegatów na zjazd
wyborczy PZJ &ndash; czy jesieniÄ… tego roku, czy jesieniÄ… roku 2021 &ndash; jest odpowiedÅº
na pytanie, która z tych dat jest logiczniejsza! Bo jedno nie ulega wÄ…tpliwoÅ›ci. W znalezieniu
odpowiedzi na tak postawione pytanie nie pomoÅ¼e nam najwnikliwsze studiowanie statutów PZJ i
OZJ, ani ustawy o sporcie, bo sytuacjÄ™ mamy nadzwyczajnÄ…. Chyba jeszcze nigdy
ustawodawca nie wydaÅ‚ rozporzÄ…dzenia, które daje moÅ¼liwoÅ›Ä‡ &ndash; to teÅ¼ bardzo
istotne &ndash; moÅ¼liwoÅ›Ä‡, a nie koniecznoÅ›Ä‡ &ndash; przedÅ‚uÅ¼enia kadencji wÅ‚adz
zwiÄ…zków sportowych o rok! Ja nie mam wÄ…tpliwoÅ›ci. Skoro ustawodawca powiedziaÅ‚ A, to
trzeba powiedzieÄ‡ B. Skoro wÅ‚adze PZJ skorzystaÅ‚y z moÅ¼liwoÅ›ci, jakie daÅ‚a ustawa
covidowska i postanowiÅ‚y przedÅ‚uÅ¼yÄ‡ urzÄ™dowanie o rok po to, aby zakoÅ„czyÄ‡ to
urzÄ™dowanie po najwaÅ¼niejszym wydarzeniu sportowym, jakim sÄ… igrzyska olimpijskie, to i
kadencja delegatów powinna ulec przedÅ‚uÅ¼eniu o rok. Delegaci sÄ… wybierani na tyle lat, ile trwa
kadencja wÅ‚adz. Skoro kadencja wÅ‚adz ulegÅ‚a z nadzwyczajnych powodów przedÅ‚uÅ¼eniu o
rok, to i kadencja delegatów powinna ulec przedÅ‚uÅ¼eniu o rok. Moim zdaniem delegatów na zjazd
wyborczy PZJ we wszystkich OZJ-tach (bez wzglÄ™du na to, kiedy bÄ™dÄ… u nich wybory)
powinno siÄ™ wybieraÄ‡ na ok. 30 dni przed zjazdem sprawozdawczo-wyborczym PZJ, czyli
jesieniÄ… 2021 r. Pewnie ktoÅ› siÄ™ w tym momencie Å¼achnie i powie, a po co organizowaÄ‡
dwa zjazdy w OZJ, jeden w tym roku (by wybraÄ‡ nowe wÅ‚adze), a drugi w przyszÅ‚ym roku (by
wybraÄ‡ delegatów na zjazd PZJ). PrzecieÅ¼ ci obecni delegaci (nazwijmy ich
&bdquo;starzy&rdquo;) juÅ¼ nie bÄ™dÄ… musieli jeÅºdziÄ‡ na Å¼aden zjazd. Ostatni, tylko
sprawozdawcy juÅ¼ siÄ™ odbyÅ‚, a na nastÄ™pny &ndash; sprawozdawczo-wyborczy &ndash;
pojadÄ… juÅ¼ nowi delegaci. Na pierwszy rzut oka jest to logiczne. Jednak trzeba pamiÄ™taÄ‡,
Å¼e jak siÄ™ podejmuje decyzje, które mogÄ… mieÄ‡ skutki prawne, to trzeba przewidzieÄ‡ i te
&ndash; dziÅ› nam nie przychodzÄ…ce do gÅ‚owy &ndash; sytuacje. A co siÄ™ stanie, jak
wiosnÄ… 2021 roku grupa delegatów zbulwersowana jakÄ…Å› &ndash; nazwijmy to aferÄ… -
zÅ‚oÅ¼y prawomocny wniosek o zwoÅ‚anie zjazdu nadzwyczajnego. Którzy delegaci powinni na ten
zjazd pojechaÄ‡ &ndash; &bdquo;starzy&rdquo; czy &bdquo;nowi&rdquo;?A co bÄ™dzie, jak w
niektórych OZJ &bdquo;nowi&rdquo; delegaci bÄ™dÄ… juÅ¼ wybrani (jesieniÄ… tego roku), a w
innych nie?  Na taki nadzwyczajny zjazd pojedzie grupa mieszana - czÄ™Å›Ä‡
&bdquo;starych&rdquo; a czÄ™Å›Ä‡ &bdquo;nowych&rdquo;? ZaÅ‚óÅ¼my, Å¼e jednak zapadnie
decyzja, Å¼e powinni jechaÄ‡ tylko &bdquo;starzy&rdquo;. Ale niektórzy z nich, w sytuacji, kiedy w
ich OZJ wybrani bÄ™dÄ… juÅ¼ &bdquo;nowi&rdquo;, poczujÄ… siÄ™ zwolnieni z obowiÄ…zku
bycia delegatem. A  ci &bdquo;nowi&rdquo; z kolei zacznÄ… siÄ™ buntowaÄ‡, bo skoro zostali
wybrani, to kaÅ¼dy zjazd jest juÅ¼ &bdquo;ich&rdquo;. MoÅ¼e byÄ‡ niezÅ‚y rozgardiasz. WeÅºmy
pod uwagÄ™ jeszcze jeden aspekt. W normalnych czasach, kiedy odbywaÅ‚y siÄ™ wybory
delegatów na zjazd PZJ, a bywaÅ‚o to mniej wiÄ™cej na miesiÄ…c-dwa przed tymi wyborami,
sytuacja personalna siÄ™ juÅ¼ klarowaÅ‚a, albo juÅ¼ byÅ‚a wyklarowana. W tym sensie, Å¼e
wiadomo byÅ‚o, kto chce kandydowaÄ‡ na prezesa PZJ, a kto do zarzÄ…du. No i dla niejednego
kandydata na delegata waÅ¼nÄ… motywacjÄ…, by z gÅ‚osem stanowiÄ…cym znaleÅºÄ‡ na
zjeÅºdzie PZJ, byÅ‚o to, Å¼e chciaÅ‚ albo kogoÅ› poprzeÄ‡, albo zwalczaÄ‡.  A jeÅ›li nowych
delegatów zaczniemy wybieraÄ‡ w poszczególnych OZJ jesieniÄ… tego roku, to na dziÅ› nie mamy
Å¼adnej wiedzy o tym, kto bÄ™dzie kandydowaÅ‚ na prezesa PZJ, a kto do zarzÄ…du.Powie ktoÅ›,
Å¼e ten, kto chce byÄ‡ delegatem na zjazd PZJ, powinien mieÄ‡ na uwadze przede wszystkim
sprawy merytoryczne, programowe, sportowe, a nie personalne. &bdquo;Przede wszystkim&rdquo;
tak, ale nie bÄ…dÅºmy hipokrytami. Sprawy personalne teÅ¼ sÄ… istotne, Nie udawajmy, Å¼e one
dla nas nie majÄ… znaczenia. Kiedy napisaÅ‚em w lipcu tekst pt. &bdquo;Kiedy zjazd wyborczy
PZJ&rdquo;, liczyÅ‚em na dyskusjÄ™ w Å›rodowisku w kwestii, czy korzystaÄ‡ z moÅ¼liwoÅ›ci,
jakÄ… daje ustawa covidowska i przedÅ‚uÅ¼yÄ‡ kadencjÄ™ wÅ‚adz PZJ, czy nie. JakoÅ› nie byÅ‚o
odzewu.Teraz teÅ¼ liczÄ™ na dyskusjÄ™. Bo waÅ¼ne dla Å›rodowiska decyzje zawsze powinny
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byÄ‡ poprzedzane szerokÄ… debatÄ…. ZachÄ™cam wiÄ™c do zabierania gÅ‚osu. A na koniec, z
pewnÄ… nieÅ›miaÅ‚oÅ›ciÄ…, zwracam siÄ™ do obecnego zarzÄ…du PZJ &ndash; a moÅ¼e
przedyskutuje to we wÅ‚asnym gronie, a potem ogÅ‚osi jakieÅ› wytyczne? A moÅ¼e zwróci siÄ™ o
takie wytyczne do ministerstwa sportu? Tak czy inaczej sÄ…dzÄ™, Å¼e jest potrzeba
wypracowania jednego, obowiÄ…zujÄ…cego caÅ‚e Å›rodowisko stanowiska. Inaczej grozi nam
niezÅ‚y rozgardiasz.Marek Szewczyk
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